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טקס עובדים מצטיינים

NewsNews
חדשות המכללה האקדמית הדסה

באווירת חג החנוכה, התקיים היום טקס הוקרה חגיגי לעובדים מצטיינים במכללה, בהשתתפות 
שי אברהמי. בטקס המיוחד, שארגנה מחלקת  פרופ' אריאלה גורדון שאג והמנכ"ל,  הנשיאה, 
והשני  ותיקים  לעובדים  בשני מסלולים: האחד  תעודות הצטיינות  הוענקו השנה  אנוש,  משאבי 
ירון  הקדם-אקדמיות,  המכינות  מנהלת  לינצקי,  קארינה  למצטיינים:  ברכות  חדשים.  לעובדים 
שושני, לבורנט במעבדות הוראה, צופית חיים, יועצת סטודנטים בדיקנט הסטודנטים, נופר פרץ, 
רכזת משאבי אנוש ומירית ברון, נציגת שימור, רכזת מתקבלים ושיווק. בדבריהם הדגישו הדוברים 
שאומנם מדובר בבחירה של חמישה עובדים, אבל ההצטיינות בעבודה היא מנת חלקם של כל 
המחלקות. האירוע כלל הרצאה מרתקת של ד"ר איציק אלפסי מהחוג למדעי ההתנהגות בנושא 
"משמעות ומוטיבציה בעבודה בראי הפסיכולוגיה החיובית" והסתיים בכיבוד חגיגי של סופגניות. 
המכללה גאה בכל עובדיה המסורים, התורמים יום יום להצלחתה ולקידומה, ומאחלת לכולם חג 

חנוכה שמח.



ד"ר הדס בן אלי 
נבחרה למצטיינת 

המרכז הרפואי 
הדסה

גאווה במכללה, ד"ר הדס בן אלי, ראש החוג 
המרכז  למצטיינת  נבחרה  לאופטומטריה, 
הרפואי הדסה לשנת 2023! ד"ר הדס בן אלי 
המצטיינים  העובדים  מ-34  כאחת  הוכרזה 
הדסה.  האוניברסיטאי  הרפואי  המרכז  של 
ויסודי  מעמיק  בתהליך  נעשתה  הבחירה 
בהובלת מחלקת רווחה ופרט באגף משאבי 
אנוש של בית החולים. ד"ר בן אלי, המשמשת 
כראש החוג לאופטומטריה במכללה, נבחרה 
והתרומה  הדופן  יוצאת  עבודתה  בזכות 
הבריאות.  למערכת  שלה  המשמעותית 
המקצועיות  המסירות,  את  משקף  זה  הישג 
ברכות  פועלה.  את  שמאפיינות  והמצוינות 

חמות לד"ר בן אלי על ההישג המרשים!

תוכנית הנשיאה למצוינות החלה את המחזור השמיני שלה בטקס חגיגי, במעמד נשיאת המכללה, 
פרופ' אריאלה גורדון שאג, ואורחים מעוררי השראה. התוכנית אירחה את ג'וליה סלאח נטור, 
בחלל.  גמא  קרינת  לזיהוי  מכשיר  פיתחה  אסטרופיזיקאית אשר  הראשונה,  הדרוזית  המדענית 
אורח נוסף מעורר השראה היה עמי דדאון, שיאן עולם ואלוף פאראלימפי בשחייה. דדאון, הסובל 
משיתוק מוחין, סיפר על ערכה של ההתמדה והנחישות בחייו. ההישגים שלו, סיפר, הנם פרי של 
וניצן קאנטי,  גילי דיין שדה  12 אימונים מדי שבוע ורצון להראות בעולם מהי מדינת ישראל. 
נגני התזמורת הפילהרמונית הישראלית, הנעימו במספר קטעים קלאסיים, ואף סיפרו על תהליך 
את  הקדישו  הם  בעולם.  הטובות  הפילהרמוניות  התזמורות  לאחת  הנחשבת  לתזמורת  הקבלה 
הקטע האחרון, מנגינת השיר "אתה לי ארץ" של נורית הירש בעיבוד מיוחד לאירוע, לשחיין עמי 

דדאון. 

 המחזור השמיני של 

 תכנית הנשיאה למצוינות יצאה לדרך

מובילים את מהפכת ה-AI במכללה
לאחרונה התקיים מפגש ההשקה של תכנית נאמני ה-AI במכללה, בהשתתפות של למעלה 
השנתית  התכנית  הוצגה  במפגש  המנהליות.  היחידות  מכלל  מנהלים  ו-15  נאמנים  מ-30 
 AI בתהליכי העבודה במכללה. תפקיד הנאמנים כולל הובלת הטמעת כלי AI להטמעת כלי
ביחידותיהם, מתן ייעוץ והדרכה לעובדים, זיהוי הזדמנויות לייעול תהליכים, וקידום שימוש 
שיוביל  תהליך משמעותי  של  תחילתו  את  סימן  המפגש  החדשות.  בטכנולוגיות  ויעיל  אתי 
מושכל  שימוש  תוך  העובדים,  והעצמת  במכללה  העבודה  בתהליכי  והתייעלות  לשיפור 

בטכנולוגיות AI מתקדמות.
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האקתון לסטודנטים מקורס 
"ארכיטקטורת מידע" 

 בעיצוב תעשייתי מכליל 

הבלנדר, מרכז ליזמות וחדשנות במכללה, בשיתוף החוג ע"ש דן לעיצוב יצירתי למין האנושי 
ורשות העתיקות והרשות המקומית פסגת זאב, יזם סיור לימודי ב"מנזר הצבאים" שבשכונה, 
במסגרת הכנה להאקתון המתקיים ב-24.12, שבו סטודנטים מקורס "ארכיטקטורת מידע" 
בעיצוב תעשייתי מכליל יפתחו רעיונות ומודלים יצירתיים להפיכת האתר ההיסטורי הביזנטי 
גניש,  אביה  וקיימות  מורשת  טבע  מרכזת  של  בהנחייתם  בקהילה,  ואינטגרלי  חי  למרחב 
ואדריכלי השימור אבי משיח ויערה שאלתיאל מרשות העתיקות ובסיועם של מרצת הקורס 

זהר שלו, הבוגרת תם בן חמו, ומנהלת הפיתוח בבלנדר ד"ר עירית קורנבליט. 

הסרטון Axis of Echoes התקבל לפסטיבלים ברחבי העולם
שהסרט  צילומית,   לתקשורת  בחוג  מרצה  גלנטי  ליוסי  ברכות  
לפסטיבלים  התקבל   Axis of Echoes הקצר  ניסיוני  התיעודי 
 Athens ברחבי העולם. הצגת בכורה של הסרט תתקיים בפסטיבל
הסרט  בהמשך   .International Digital Film Festival AIDFF
יוקרן בסיציליה בפסטיבל Post-Cinema Film Festival ובפסטיבל 
 FICIMAD Festival Internacional de Cine Independiente
de Madrid. הסרט בן חמש הדקות, בודק את המושג 'מערות', סביבה 
זה  ומלאכותיים כאחד המתקיימים  שהיא בעלת מאפיינים טבעיים 
עם זה ומקיימים זה עם זה. הסרט מתחקה אחר מאפייניהן הצורניים 

של מערכות נוף תת קרקעיות ועל ההשתנות התמידית שלהן.
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חוברת ייעודית לממשלות
 בניהול מערכות בריאות 

ברכות לפרופ' ניסים אלון, ראש הפקולטה הבינתחומית לחברה וקהילה וראש החוג לניהול 
מערכות בריאות, ולד"ר ליאור נעמתי-שניידר, מרצה בכירה בחוג לניהול מערכות בריאות, 
אשר נבחרו להיות חברים בצוות מיוחד )SIG( של האיגוד האירופי לניהול מערכות בריאות 
ייעודית  חוברת  בהכנת  שותפים  היו  המשמעותי,  תפקידם  במסגרת  אירופה.  מזרח  לדרום 
לממשלות האזור בתחומים שונים בניהול מערכות בריאות. פרופ' אלון וד"ר נעמתי  הובילו 
את הצגת המודל הישראלי החדשני בתחום הדיגיטציה של מערכת הבריאות. הם הדגישו 
את היכולת הטכנולוגית המתקדמת לאיחוד מאגרי מידע רפואיים מקופות חולים, בתי חולים 
מלאה  גישה  ולמטופלים  למטפלים  המאפשרת  אופק,  תוכנת  באמצעות  חיצוניים  וספקים 
למידע הרפואי בצורה מקוונת ובזמן אמת ובכך סייעו למצב  את ישראל כמובילה עולמית 

בתחום הבריאות הדיגיטלית. 

יום עיון בכנסת ישראל
של  הקלעים  מאחורי  אל  להצצה  זכו  ותקשורת  לפוליטיקה  בחוג  א'  משנה  סטודנטים 
נפגשו  הביקור,  במסגרת  ישראל.  בכנסת  מרתק  עיון  יום  במהלך  הישראלית  הדמוקרטיה 
כלכלי  ומידע  ד"ר נטע משה, ראש תחום מחקר  ביניהם  בכנסת,  בכירים  עם  הסטודנטים 
והספורט.  התרבות  החינוך,  ועדת  דוברת  הראל,  ואורית  )ממ"מ(,  והמידע  המחקר  במרכז 
בביקור  וסיימו  בחינוך,  שוות  הזדמנויות  בנושא  ועדה  של  בסימולציה  התנסו  הסטודנטים 
נוספים  בוגרים  ארבעה  לצד  ירוב  ניב  החוג  בוגר  את  פגשו  שם  הכנסת,  בערוץ  מפתיע 
לנו  והמפגש עם הבוגרים העניק  ומעניין,  "הסיור היה מחכים  המשולבים בעבודת הכנסת. 

השראה להמשך," סיכמה הילה גבאי, נציגת מחזור שנה א'.

למידע נוסף

https://ehma.org/app/uploads/2024/12/SIG-SEE-2024-Guidebook.pdf


הוזמן  בינלאומי,  מוניטין  בעל  וחוקר  בתקשורת  להפרעות  החוג  ראש  בסר,  אבי  פרופ' 
 UCL באוניברסיטת  דוקטורט  עבודת  על  הגנה  בבחינת  חיצוני  וכבוחן  כשופט  לשמש 
בלונדון, בריטניה. העבודה המחקרית התמקדה בפיתוח כלי מחקרי חדשני להבנת המושג 
"feeling listened to by parents" - תפיסתם של ילדים ובני נוער את איכות ההקשבה 

ההורית והשפעותיו המורכבות על בריאותם הפסיכולוגית ורווחתם הנפשית.

פרופ' אבי בסר שופט בדוקטורט בינלאומי

 הרצאת אורח של 

היועצת המשפטית של חברת טאבולה
במסגרת הקורס של עו"ד רוית כהן-שיינר, מרצה בחוג לניהול, התארחה עו"ד שיר אור, 
בניהול  המתמחה  אמריקאית-ישראלית  חברה  טאבולה,  חברת  של  המשפטית  היועצת 
ומשפטיים  היבטים אתיים  על  בפני סטודנטים  תוכן, שהרצתה  והמלצות  שירותי פרסום 
תוך  ובעולם,  בארץ  הפרטיות  חוקי  את  אור  סקרה  מרתקת  בהרצאה  הנתונים.  במדעי 
את  והדגישה   ,2024 באוגוסט  שנחקק  הפרטיות  הגנת  לחוק  החדש  בתיקון  התמקדות 
ההשפעות הגלובליות של החקיקה האירופית GDPR. היא פרשה את האתגרים המשפטיים 
הנלווים לשימוש במידע אישי בעידן הדיגיטלי, והסבירה כיצד התיקון החדש נועד לעדכן 
את המסגרת המשפטית ולהתאימה לעידן הטכנולוגי, תוך הגברת סמכויות האכיפה של 

רשות הגנת הפרטיות והטלת חובות חדשות על ארגונים.

 תלמידי חוץ במדעי החיים במפגש 

מעבדה שהעניק חשיפה לעולם היצורים 
המקרוסקופי

במסגרת תכנית לימודי החוץ במדעי החיים של החוג למדעי המעבדה הרפואית, יזמה ד"ר 
אילנה בלך, מרצת הקורס בביולוגיה של התא, מפגש מיוחד לסטודנטים המכוונים ללימודי 
רפואה, אשר בשגרת הסמסטר לומדים את הקורס באופן מקוון. הסטודנטים, שחלקם חווים 
לעולם המרתק של המחקר  נחשפו  החיים,  עם מעבדות מדעי  זו הפעם הראשונה מפגש 
הביולוגי במעבדות המכללה: הם למדו להשתמש במיקרוסקופ, חקרו מגוון סוגי תאים )כלי 
 hydra והתבוננו בסקרנות במיקרואורגניזמים כמו  ועוד(  דם, תאי עצב, אפיתל, תאי שומן 
הייתה  המעשית  החוויה  והמרשימות.  המאובזרות  מהמעבדות  התפעלות  תוך   ,planaria-ו
מעצימה ומרחיבת אופקים, ותרמה להבנתם העמוקה יותר של מדעי החיים כהכנה ללימודי 

הרפואה. 



ייסוד שיתוף פעולה עם אוניברסיטאות למדעים יישומיים 
באירופה 

 )Kickoff Meeting( משלחת מטעם המכללה השתתפה בתחילת החודש בפגישת פתיחה
באירופה.   Applied Sciences יישומיים  למדעים  אוניברסיטאות   –  UAS4EU פורום  של 
פרופ'  המכללה  נשיאת  ביוזמת  בגרמניה  ונורנברג  מינכן  בערים  למפגש  יצאה  המשלחת 
תכנית  ראש  גנץ  ליאת  ד"ר  מהמכללה:  נציגות  שלוש  וכללה  גורדון-שאג,  אריאלה 
ליאור  ד"ר  בינלאומית,  לפעילות  האקדמית  ההיגוי  ועדת  וראש  באופטומטריה  מוסמך 
בריאות המתמחה בתהליכי חדשנות  לניהול מערכות  בחוג  בכירה  נעמתי שניידר מרצה 
ודיגיטליזציה בארגוני בריאות, ויעל קטלן מנהלת המשרד הבינלאומי במכללה. את המפגש 
יזם והוביל ד"ר רפי ברכאן, סגן נשיא לחדשנות, יזמות ובינלאומיות במכון הטכנולוגי חולון, 
אוניברסיטאות  לקיים רשת  היא   UAS4EU פורום  בראש משלחת מהמכון. מטרת  שעמד 
אירופאיות למקצועות יישומיים שתשתף פעולה כדי לקדם מחקרים, יוזמות ושיתופי פעולה 
אקדמיים: המכון הטכנולוגי חולון והמכללה האקדמית הדסה הן נציגות הפורום הראשונות 
פעולה  שיתופי  העמקת  המעודד  בוואריה-ישראל,  משרד  ארגן  הביקור  את  בישראל. 
זה, חברות  ישראליים. לאחר מפגש  גרמניים עם חוקרים  ויזמות בקרב חוקרים  מחקריים 
המשלחת נסעו לביקור באוניברסיטת אאלן במדינת באדן-וויטמברג בגרמניה, שותפה של 
המכללה במסגרת תכנית ארסמוס+, וקיימו מספר פגישות: עם סטודנטים מהחוג לעיצוב 
תעשייתי הנמצאים בחילופי סטודנטים בסמסטר זה, עם המשרד הבינלאומי באוניברסיטה, 
העמקת  לצורך  אלה  כל  לאופטומטריה,  והפקולטה  בריאות  מערכות  לניהול  הפקולטה 
של  לסטודנטים  אורח  הרצאת  העבירה  אף  גנץ  ד"ר  משותפת.  פעילות  והמשך  הקשרים 
החוג לאופטומטריה. בהמשך, הביקור כלל גם מפגש באוניברסיטת פסאו במדינת בוואריה 
להעמקת שיתופי הפעולה והכנת ביקור של סטודנטים מהמכללה במקום. הביקור הסתיים 
ובליווי  צ'ארלס,  באוניברסיטת  למדעי החברה  נציגות הפקולטה  עם  בפגישה  פראג  בעיר 

ידידת המכללה גב' לינדה שטובקטובה, סגנית נשיא לשכת המסחר צ'כיה – ישראל.

המשרד לבינלאומיות

המכללה התקבלה 
כמפעילה לתכנית 

MASA "היוקרתית "מסע

במשרד,  תכניות  מנהלת  קהליל  ברוק  וטיילור  לבינלאומיות  המשרד  מנהלת  יעל קטלן 
השתתפו ביום אוריינטציה במשרדי תכנית "מסע" MASA בקריית מוריה בירושלים. תכנית 
"מסע" היא תכנית יוקרתית של הסוכנות היהודית ומשרד ראש הממשלה לצעירים יהודים 
התקבלה  המכללה  שנה.  ועד  חודשים  מספר  של  לתקופה  לישראל  המגיעים  בתפוצות 
לתכנית לאחר עבודה מאומצת של המשרד לבינלאומיות עם החוג לאופטומטריה וסיוע של 
עפרה רותם מנהלת המרכז המתכלל וגדי זינגר מנהל יחידת לוגיסטיקה. במסגרת תכנית 
מסע, המכללה תוכל לגייס סטודנטים מהתפוצות, בשלב ראשון לתכנית OPTIL, שעדיין לא 
יחד עם  ויתחילו ללמוד בשנה ראשונה באופטומטריה בצרפתית  נמצאים בתכנית עלייה, 
סטודנטים עולים בתכנית OPTIL. בתום שנה – המשתתפים יוכלו להחליט אם ברצונם לבצע 
עליה ולהמשיך לימודיהם בחוג – או לחזור לארצות המוצא שלהם. הייחודיות בתכנית מסע 
גם בשפות אחרות  ליהודים מהתפוצות  היא שיש אפשרות לקיים במסגרתה עוד תכניות 
כך שניתן יהיה להרחיב ההשתתפות גם לתחומים אקדמיים ולא אקדמיים נוספים בעתיד. 
הנוכחות שלנו כמפעילי מסע מחזקת ומרחיבה את הפעילות הבינלאומיות של המכללה. 
אנו מסתכלים קדימה בהתרגשות לקראת האפשרות לארח במכללה Fellows של תכנית 

מסע!

מהרשות לאנגליה: חוויה קלינית ייחודית בתחום האופטומטריה
בחוג  בינלאומי  שני  לתואר  סטודנטית  רמאללה,  מאזור  הרשות  תושבת  אבולן,  לילה 
פרופ'  של  במרפאה  קלינית  התנסות  לאחרונה  השלימה  הראייה,  ומדעי  לאופטומטריה 
סיימון ברנרד באנגליה. פרופ' ברנרד, מרצה אורח בחוג לאופטומטריה המלמד במסלול 
ההתנסות,  במהלך  שלו.  הפרטית  בקליניקה  לילה  את  אירח  במכללה,  והבינלאומי  הרגיל 
רכשה לילה ניסיון מקצועי ייחודי בטיפול במטופלים מגוונים - צעירים ומבוגרים עם לקויות 
המקצועיים  ההבדלים  את  מקרוב  להכיר  לה  אפשרה  ההתנסות  ייחודיות.  ובעיות  ראייה 
מזה  יותר  רחב  טיפולי  להיקף  חשיפה  תוך  לאנגליה,  ישראל  בין  האופטומטריה  בעבודת 

המקובל בישראל.



סדנה מעשית בנושא קבלת החלטות
סטודנטים  מ-150  למעלה  התנסו  לניהול,  הספר  בבית  לאחרונה  שהתקיימה  ייחודית  בסדנה 
משנה ג' באתגר המורכב של קבלת החלטות במגזר הציבורי. בהובלת ראש חטיבת הקורסים 
ד"ר ורד עוזיאל, הסטודנטים התחלקו לקבוצות שדימו  המשותפים והמסלול למנהל ציבורי, 
על בשרם את  וחוו   - אינטרס  וקבוצות  ציבור  נציגי  בירוקרטים,  פוליטיקאים,   - שונים  גורמים 
האתגרים בקבלת החלטות בתנאי אי-ודאות. מרצות נוספות מהחוג שהשתתפו בהפעלת הסדנה 
ותרמו מניסיונן להצלחתה, היו ד"ר טלי מלינוף - נתן וד"ר הדס רוט טולדנו. ד"ר איריס יפה, 
ראש בית הספר לניהול, ברכה על הפעלת הסדנה המעשית, שהדגישה את חשיבות השילוב 
בין תיאוריה לפרקטיקה בהכשרת מנהלים, אפשרה לסטודנטים להתנסות בעבודת צוות מחוץ 

לאזור הנוחות שלהם - כישור חיוני להשתלבות מוצלחת בשוק התעסוקה העתידי.

ארוח רקדן בעל מוגבלויות 
 בקורס מבוא לרב תרבותיות 

של  תרבותיות  לרב  מבוא  הקורס  במסגרת 
התארח   ההתנהגות,  למדעי  בחוג  ב'  שנה 
ומורה  מוגבלות  בעל  רקדן  אמיר ברטורא, 
בכח האיזון של להקת המחול ורטיגו. אמיר 
שהפך  כמי  שלו   האישי  בסיפור  שיתף 
וההבנה  רגליו,  קטיעת  בעקבות  לרקדן 
העמוקה שריקוד הוא משהו שניתן לעשות 
בכל מצב נתון - גם מכיסא גלגלים. יחד עם 
פתרונות  מציאת  של  בחשיבות  דנו  אמיר 
נגישות עבור אנשים עם מוגבלויות, לא רק 
כדי לאפשר להם השתלבות מלאה בחברה, 
אלא גם לקבל הכרה בזהותם ובהיותם חלק 
אינטגרלי ממנה, ברוח החזון של חברה רב 

תרבותית. 

מפגש עם ראש ועדת החינוך בכנסת 
סגן הנשיאה, ד״ר צחי מילגרום, ראש החוג לאופטומטריה ד״ר הדס בן אלי ומנהלת המשרד 
הבינלאומי יעל קטלן, נפגשו אמש עם ראש ועדת החינוך, התרבות והספורט חבר הכנסת יוסף 
טייב, בלשכתו במשכן הכנסת. מטרת הביקור היתה לסקור בפניו את מאמצי המכללה לגייס 
ולהיעזר  מצרפת  חדשים  עולים  בקרב  נוספות,  אקדמיות  ותוכניות   OPTIL לתכנית  מועמדים 
המייטבית  בדרך  לתמוך  כיצד  איתו  להתייעץ  וכן  יותר  רבים  למועמדים  להגיע  על־מנת  בו 
כבר  תוצאות  לה  ואנחנו מקוים שתהייה  מוצלחת  היתה  כיום. הפגישה  בתוכנית  המשתתפים 

בעתיד הקרוב.



תערוכה חדשה: בעל האוב
יוסי נחמיאס בחוג לתקשורת צילומית התערוכה "בעל  השבוע נפתחה בגלריה לצילום ע"ש 
אוב" של הצלם מוטי יפרח, בוגר תואר ראשון ושני מבצלאל ויוצר ומרצה בירושלים. התערוכה, 
מגוון  דרך  העכשווית  והמציאות  הזמן  ממד  את  חוקרת  האחרונה,  השנה  במהלך  שהתגבשה 
חומרים צילומיים - החל מנגטיבים מושחתים מהמאה ה-19, דרך נגטיבים צבעוניים ועד למדיה 
דיגיטלית, כשכולם נטענים במשמעות חדשה ועכשווית. אירוע הפתיחה שכלל שיח גלריה עם 
האמן ובהשתתפות סטודנטים ואורחים מן החוץ, והוליד דיאלוג מרתק בין דורות וטכנולוגיות, 
כאשר סטודנטים מהעידן הדיגיטלי גילו עניין רב בטכניקות האנלוגיות המסורתיות. התערוכה 
ישנות  כיצד טכניקות  ומדגימה  בעולם הצילום,  להווה  בין עבר  משקפת את המפגש המרתק 

וחדשות יכולות להתמזג ליצירה עכשווית ורלוונטית.
אוצר התערוכה: עומר כחלון

של  "ממון"  במוסף  שפורסם  מרתק  במאמר 
אלפסי,  איציק  ד"ר  מנתח  אחרונות,  ידיעות 
למדעי  בחוג  בכיר  ומרצה  חברתי  פסיכולוג 
את  הדסה,  האקדמית  במכללה  ההתנהגות 
האמוני"  "הפופ  של  העכשווית  התופעה 
כיצד  מתאר  המאמר  הישראלית.  בתרבות 
שאולוב  איפרם  ששון  אודיה,  כמו  אמנים 
ז'אנר חדש המשלב בין  ואושר כהן מובילים 
טקסטים  לבין  עכשווית  פופ-טכנו  מוזיקת 
מהמקורות היהודיים. דוגמה בולטת לכך היא 
שאולוב,  ששון  של  אותי"  אוהב  "תמיד  השיר 
שהפך להצלחה אדירה והמנון בלתי רשמי של 
כי  ד"ר אלפסי מסביר  ירושלים.  בית"ר  אוהדי 
ישראלי  "מסורתיות מזרחית" שהפכה למיינסטרים  יותר של  זו משקפת מגמה רחבה  תופעה 
חדש, ומאומצת כיום גם על ידי קהלים שבעבר נחשבו חילוניים לחלוטין. המאמר מקשר את 
התופעה גם להיבטים פוליטיים, כפי שבא לידי ביטוי בקואליציה הנוכחית המורכבת משילוב של 
דתיים וחילוניים מסורתיים, ומציין כי המלחמה הנוכחית מעלה שאלות חדשות על עיצוב הזהות 

היהודית בישראל בעידן של אתגרים ביטחוניים חסרי תקדים.

עלייתו של הפופ האמוני

מבצע הפשיטה על קבוצת "לב טהור" בגואטמלה
ד"ר רחל ורצברגר, מרצה בכירה בחוג למדעי ההתנהגות ובחוג לעבודה סוציאלית, העניקה 
טהור"  "לב  קבוצת  על  הפשיטה  מבצע  בעקבות   ,i24news של  הצהריים  למהדורת  ריאיון 
בגואטמלה. בראיון,  ד"ר רחל ורצברגר הדגישה כי היא מעדיפה, כפי שמקובל לעשות במחקר 
ציינה  היא  ככת.  ולא  חדשה  דתית  כקבוצה  או  כתנועה  טהור  ללב  להתייחס  דת,  על  המדעי 
זו, ננקטה פעולה משטרתית נחרצת שכללה הוצאת  כי שלראשונה, מאז היוסדה של קבוצה 

קטינים מהקבוצה, צעד המשקף שינוי משמעותי באופן הטיפול בקבוצות מסוג זה.

לראיון המלא

לכתבה המלאה

https://www.ifatmediasite.com/ms/radiomp4/2024/12/22/13325980.mp4
https://www.hac.ac.il/media/iqynunrn/%D7%9E%D7%90%D7%9E%D7%A8-%D7%A9%D7%9C-%D7%93%D7%A8-%D7%90%D7%99%D7%A6%D7%99%D7%A7-%D7%90%D7%9C%D7%A4%D7%A1%D7%99-%D7%91%D7%A2%D7%99%D7%AA%D7%95%D7%9F-%D7%99%D7%93%D7%99%D7%A2%D7%95%D7%AA-%D7%90%D7%97%D7%A8%D7%95%D7%A0%D7%95%D7%AA-%D7%9E%D7%9E%D7%95%D7%9F-22122024.pdf


יום מצגות 
 בתואר השני הבינלאומי במדעי הראייה והאופטומטריה 

במסגרת הקורס "סמינריון קליני" בתואר השני הבינלאומי באופטומטריה, בהנחייתם של מרצי 
וד"ר אייל גל, הציגו  ד"ר רעות יפרח  ד"ר הדס בן אלי, ראש החוג לאופטומטריה,  הקורס 
נושאי  מהחוג.  סגל  ואנשי  השני  בתואר  סטודנטים  בפני  הסמינריון  עבודות  את  הסטודנטים 
הסמינריונים היו מגוונים, וביניהם: השפעת אקלים על קרניות עם קרטוקונוס, עין יבשה בקרב חולי 
קרטוקונוס, השוואה בין ממצאים עיניים של קרובי משפחה לבקנים , אבחון וטיפול אופטומטרי 
בקרב נבדקים שעברו זעזוע מוח, ועוד. יום המצגות סיכם עבודה סמינריונית שנמשכה כשנה, 

במהלכה בדקו הסטודנטים פציינטים וכתבו סדרת מקרים לאור הבדיקות שביצעו.  

בסיור לימודי במערכת החדשות של כאן 11, 
ספורט  "חדשות,  מהסדנה  הסטודנטים  פגשו 
ותקשורת  לפוליטיקה  בחוג  שביניהם"  ומה 
בישראל.  העיתונאית  העשייה  ליבת  את 
כאן,  מתאגיד  לוי  אורי  העיתונאי  בהובלת 
נחשפו הסטודנטים לעבודת השטח במערכת 
חי  בשידור  צפייה  כולל  בזמן אמת,  החדשות 
עם המגישה מיה רחלין, שיחות מעמיקות עם 
המדינית  והכתבת  שרון  רועי  הצבאי  הכתב 
איילה  העיתונאית  עם  ודיון מרתק  כהן,  גילי 
הנוכחי.  בעידן  העיתונות  אתגרי  על  חסון 
עם  הרדיו  לעולם  הצצה  גם  כלל  הביקור 
והעניק  זימור,  אודליה  החדשות  קריינית 
העבודה  על  ייחודיות  תובנות  לסטודנטים 
מאחורי הקלעים של מערכת חדשות מובילה.

סיור לימודי בכאן 11

 אקדמיה ושטח נפגשים: 

שיתוף פעולה בין אגף הרווחה לסטודנטים 
לעבודה סוציאלית

פרויקט חדשני המשלב תיאוריה ופרקטיקה נפתח במפגש ראשון בין צוות אגף הרווחה בעיריית 
ירושלים לסטודנטים בקורס "פרקטיקה של מדיניות" בבית הספר לעבודה סוציאלית, בהנחיית 
ד"ר אורית ברשטלינג ובשיתוף צוות "הבלנדר", המרכז ליזמות וחדשנות במכללה. במסגרת 
הקורס, העובדים הסוציאליים חשפו בפני הסטודנטים אתגרי מדיניות מהשטח והשלכותיהם על 
מקבלי השירות והצוות. לאורך השנה יעבדו הסטודנטים בקבוצות על פיתוח חלופות מדיניות 
יציגו את  נבחרות  בו עשר קבוצות  יתקיים האקתון  ואסטרטגיות פעולה, כאשר בסיום השנה 
תוצריהן בפני נציגי אגף הרווחה, מרצי בית הספר וצוות הבלנדר, כששלוש הקבוצות המצטיינות 

יזכו בפרסים.



אל תפספסו

הכינוס ה-14 בנושא

הפרעות בתקשורת 
במגוון שפות 

ואוכלוסיות של 
ילדים ומבוגרים

יום חמישי ׀ 09.01.25 ׀
zoom 12:00-19:00 ׀

SAVE
DATE

TH
E

המכללה האקדמית הדסה ירושלים

החוג להפרעות בתקשורת
תכנית התואר השני



9.1.2025 | שעה 12.00 | חדר 2101 
ם  ו ז ב י  נ ט ל ו מ י ס ר  ו ד י ש ם  ע

בעיות שינה בגיל המבוגר -
 לישון כמו תינוק

הרצאת אורח בנושא:

החוג למדעי 
המעבדה הרפואית

 תואר שני 

המרצה: פרופ' אפרים יאול 
רופא מומחה בתחום הגריאטרי, בעל ניסיון וידע רב. לשעבר מנהל 

המחלקה הגריאטרית לסיעוד מורכב ב"מרכז הרפואי הרצוג" בירושלים 
ופרופסור חבר קליני בבית הספר לרפואה של "האוניברסיטה העברית 

בירושלים". חיבר את הספרים: הזקן הסיעודי, סיפורים שסיפרו לי 
מטופליי, האדם המבוגר בפרשת השבוע.

קישור לזום

yaelda@hac.ac.il :לשליחת מידע  עיצוב: אתי ועקנין  תוכן: יעל דאובר ורמי חזן  ניהול והפקה: יעל דאובר

בנק  נכונה מטעם  פנסיונית  בנושא התנהלות  להרצאה  מזמינה אתכם  אנוש  מחלקת משאבי 
הפועלים שתתקיים באולם גוטסמן 

התנהלות פנסיונית נכונה

https://hac-ac-il.zoom.us/j/88610322217#success

